Часть 3. Лексика и грамматика

	Прочитайте приведенный ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные заглавными буквами после номеров 1 – 13 так, чтобы они грамматически соответствовали содержанию текста. Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию из группы 1 –13.


Little Sassy Sam

Little Sassy Sam was a special kind of kid. 

1

	Nobody knew quite what to think of ____________ . Everything he did or said was strange in some way. For the most part, he seemed to be quite ordinarily, but … something just wasn't right with him. 
	HE



2

	For instance, he wore a striped orange T-shirt. Nobody else ___________ a shirt like that, just Little Sassy Sam. Where on earth could anybody get that kind of a shirt?
	HAVE


3

	Wherever he went, you were sure to see his dog, Tickles, with him. The two ____________ many afternoons together laughing and running around in circles.
	SPEND


4

	When they were tired from ___________, they would lie down in the grass and lick each other's faces. 
	RUN


5

	"Now, isn't that strange!" The other kids would say. 

"I ____________ anything like it." 
	NEVER SEE


6

	Little Sassy Sam certainly had a reputation, although he wasn't fully aware of it. His teachers always remarked how wonderful it was to have Little Sassy Sam in ____________ classrooms.
	THEY


7

	"He's a joy!" His ____________ grade teacher, Mrs. Spindlehorn told his parents at Parent-Teacher conference.
	ONE


8

	"No matter what's going on in the world, Little Sassy Sam always ____________ a smile on his face."
	HAVE


The History of Man
9

	How long has man been on earth? Let us travel 5,000 years into the past. We are in the days before man __________________ to write.
	             LEARN


10

	Recorded history __________________ yet.
	             NOT BEGIN


11

	Let us go __________________ into the past to 8,000 years ago. We are in a world without cities or towns, houses or roads. 
	             FAR




12

	Yet there are people, about five million of them,  __________________ on all five continents. 
	             LIVE


13

	They have cows and horses and they __________________ the land.
	             FARM


	Прочитайте текст с пропусками, обозначенными номерами 14 – 20. Эти номера соответствуют заданиям 14 – 20, в которых представлены возможные варианты ответов. Обведите номер выбранного вами варианта ответа. 


Felix and Nancy

Felix and Nancy held 14 ____ as they walked together through the crowded stores of Fashion Place Mall. It was a cold winter day outside and even though the 15 ____wasn't bathing in riches, they thought it might be fun to "window" shop. Felix led his girlfriend into an electronics store. He smiled when he 16 ____ there a huge collection of wide-screen TV's. 

"Just 17 ____  this!" he said aloud. "This is the right size for our family room! We could invite all of our friends over, put on some DVDs, and serve some drinks and appetizers…" 

He laughed. Nancy laughed with him and added, "We could have an Indiana Jones marathon." 

The salesperson asked them if his assistance was needed. 

"Nah, we're just 18 ____ ," Felix explained. 

"Ok. Let me know if you have any questions." 

The jewelry store was next. Nancy went directly for the emeralds. They were her favorite! 

Without warning, she caught Felix by his sleeve and pointed to a sparkling emerald ring on either side. "Look at how gorgeous it is," she said in an excited whisper. "And it's just my size!" 

Nancy asked the jeweler if she could try it 19 ____ . 

She was right. It fit her 20 ____. 

14.

	1)
	arms
	2)
	hands
	3)
	fingers
	4)
	palms


15.
	1)
	team
	2)
	pair
	3)
	group
	4)
	collective


16.
	1)
	founded
	2)
	opened
	3)
	explored
	4)
	found


17.
	1)
	look for
	2)
	look after
	3)
	look through
	4)
	look at


18.
	1)
	seeing
	2)
	watching
	3)
	looking
	4)
	observing


19.
	1)
	on
	2)
	by
	3)
	with
	4)
	over


20.
	1)
	good
	2)
	better
	3)
	perfectly
	4)
	perfect


Феликс и Нэнси
Феликс и Нэнси держали{проводили} 14 ____, поскольку они шли вместе через переполненные склады{магазины} Моды Аллея Места. Это был холодный зимний день снаружи и даже при том, что 15 ____ не купались в богатстве, они думали, что это могла бы быть забава к магазину "окна". Феликс вел его подругу в склад{магазин} электроники. Он улыбнулся когда он 16 ____ там огромное собрание широкоэкранного телевидения. 
"Только 17 ____ это!" он сказал громко. "Это - правильный размер для нашей общей комнаты! Мы могли пригласить всех к себе наших друзей, надеть некоторые DVD, и служить некоторым напиткам и закускам …" 
Он смеялся. Нэнси смеялась с ним и добавила, "Мы могли иметь Индиану марафон Jones." 
Продавец спросил их, если его помощь была необходима. 
"Nah, мы - только 18 ____," объяснил Феликс. 
"Хорошо. Сообщите мне, если Вы имеете какие-нибудь вопросы." 
Ювелирный магазин был следующим. Нэнси пошла непосредственно для изумрудов. Они были ее фаворитом! 
Без предупреждения, она поймала Феликса его рукавом и указала на искрящееся изумрудное кольцо с обеих сторон. "Cмотрите, насколько великолепный это," сказала она взволнованным шепотом. "И это - только мой размер!" 
Нэнси спросила ювелира, если она могла бы пробовать это 19 ____. 
Она была права. Это соответствует ее 20 ____. 
